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číslo 3

o  nevyhovujícím tech-
nickém stavu stávajícího 
zázemí Bystroušky, bys-
trcké pobočky Střediska 
volného času (SVČ) Helce-
letka, všichni dobře víme. 
Ačkoliv zřizovatelem SVČ 
Helceletka a  tedy i  Bys-

troušky je Jihomoravský kraj, výstavbu nové 
budovy kvůli nevyhovujícímu stavu jsme za-
čali prosazovat až my v Bystrci. 
Ve spolupráci s městem Brnem jsme zajistili 
projekt včetně stavebního povolení – nejen 
na samotnou budovu, ale i na vnitřní vybavení. 
Celkové náklady byly odhadnuty na 170 mi-
lionů Kč.
Zvažovali jsme kombinované financování, kdy 
by městská část Bystrc přispěla až 50 miliony 
Kč na budovu, která patří kraji, zatímco zbytek 
by pokrylo město Brno a Jihomoravský kraj. 
V květnu 2023 jsme požádali pana hejtmana 
o spolufinancování formou žádosti o mimo-
řádnou dotaci/zařazení do rozpočtu na rok 
2024 s tím, že pokud by s tímto postupem 
souhlasil, mohl navrhnout konkrétní částku 
přímo do krajského rozpočtu. Takový postup 
je v samosprávách běžný a záleží především 
na nastavených prioritách.
Na tuto žádost jsme neobdrželi žádnou reakci. 
Poté, co jsem o problému informoval ve svém 
úvodníku v čísle 10/2023 Bystrckých novin, 
pan hejtman zareagoval e-mailem z 13. března 
2024, v němž vyjádřil vůli podílet se na podpoře 
projektu a doporučil, abychom podali žádost 
prostřednictvím dotačního portálu. Postupo-
vali jsme tedy podle jeho doporučení a 1. 10. 
2024 podal úřad městské části prostřednictvím 
oficiálního formuláře žádost o dotaci ve výši 
10 milionů Kč na rok 2025. Žádost o dotaci 
na JMK byla projednávána na zasedání Za-
stupitelstva Jihomoravského kraje dne 12. 12. 
2024. Dne 15. 1. 2025 jsme obdrželi vyjádření 
o neschválení dotace, cituji: „Sdělujeme Vám, že 
Zastupitelstvo Jihomoravského kraje na základě 
posouzení důvodů zvláštního zřetele hodných dle 
bodového hodnocení hodnoticích kritérií pro do-
tace mimo dotační program rozhodlo na 2. za-
sedání konaném dne 12. 12. 2024 usnesením 
č. 129/24/Z2 o neschválení poskytnutí dotace 
na základě výše uvedené Vámi podané žádosti.“ 
V současné době je tedy situace kolem vý-
stavby nové Bystroušky i z důvodu nezájmu 
JMK o  finanční spoluúčast opět složitější. 
Na stavbě Bystroušky je ale jasně vidět, že 
získat dotace nebo finanční spoluúčast dal-
šího subjektu není vůbec jednoduché nebo 
samozřejmé.
O dalším vývoji budeme i nadále informovat. 
 Váš starosta Tomáš Kratochvíl

Vážení bystrčtí spoluobčané,

Přijímací řízení do mateřských škol

Čištění místních komunikací a  parkovišť 
v Bystrci bude v roce 2025 probíhat vždy 
v době od 8 do 16 hodin v termínech uve-

Čištění komunikací a parkovišť 
dených na straně 4. Provádění čištění bude 
oznámeno umístěním přenosných dopravních 
značek sedm dní předem, s vyznačením data čiš-
tění na dodatkové tabulce. Doporučujeme využít 
webovou aplikaci Brněnských komunikací, a. s., 
díky které můžete mít přehled o plánovaných 
blokových čištěních ve vašem okolí. Na webové 
stránce https://cisteni.bkom.cz zjistíte nejbližší 
plánovaná bloková čištění. Registrovaní uži-
vatelé si mohou navíc zvolit 2 lokality, které si 
uloží, a tak budou včas upozorňováni na blížící 
se čištění. Upozorňování probíhá prostřednic-
tvím tzv. push notifikací nebo prostřednictvím 
e-mailu. Pro mobilní zařízení byla vytvořena 
speciální aplikace, která nabízí pohodlnější 
uživatelské prostředí než klasický web.  
 (pokračování na str. 4)

1.  Vydávání přihlášek 15. dubna – 14. května 
2025 

Přihlášku pro zápis dítěte do mateřské školy je 
možné získat dvěma způsoby: 
n  elektronické vydání přihlášky na  adrese: 

www.zapisdoms.brno.cz ve formátu PDF,
n  vyzvednutí v mateřské škole – zákonný zá-

stupce získá aktuální informace na spádové 
MŠ.

Pro získání přihlášky některým z výše uvede-
ných způsobů musí znát zákonný zástupce 
číslo pojištěnce (dítěte), které je uvedeno 
na kartičce jeho zdravotní pojišťovny. Vyge-
nerováním přihlášky získá zákonný zástupce 
jedinečný číselný identifikátor, který zajistí ano-
nymitu dítěte (v souladu se zákonem o ochraně 

Přijímací řízení do MŠ proběhne v dubnu a květnu 
opět s využitím elektronické podpory zápisu. 
Vlastní přijímací řízení proběhne ve třech fázích: 

Hlasovali jste o zavedení modrých zón
zavedení rezidentního parkování v Bystrci, 
které proběhne na  zasedání Zastupitel-
stva městské části Brno-Bystrc ve  středu 
19. února 2025. 

Co už víme, je to, jak by hlasovali sami občané.
Prezentace rezidentního parkování, tzv. mod-
rých zón, pro občany se konala 15. ledna 
od  18 hodin ve  velkém sále Společenského 
centra Bystrc.
Pozvánka byla zveřejněna v Bystrckých novi-
nách, na webu městské části, na  facebooku 
v  několika skupinách týkajících se Bystrce, 
a dokonce i v Českém rozhlase. Sešlo se téměř 
50 občanů, po prezentaci jsme diskutovali, celý 
program zabral více než tři hodiny.

(pokračování na str. 2)

V době uzávěrky tohoto čísla Bystrckých no-
vin (11. února 2025) neznáme ještě výsle-
dek hlasování našich zastupitelů o možném 

(pokračování na str. 2)

Jste pro zavedení rezidentního parkování za stá-
vajících podmínek města Brna v městské části 
Brno-Bystrc od roku 2028? 

1 005 odpovědí

http://www.zapisdoms.brno.cz


Představeny byly vzo-
rové výkresy dvou ulic, 
na  kterých bylo vidět, 
jak by se proměnil počet 
legálních (tedy vyznače-
ných) parkovacích míst 
po  zavedení modrých 

zón, a  následně byly zodpovězeny všechny 
dotazy občanů i  přítomných zastupitelů. 
Po prodiskutování argumentů pro a proti, jsem 
požádal přítomné občany v sále o orientační 
hlasování. Výsledek: 19 % se vyjádřilo pro za-
vedení modrých zón v Bystrci, 54 % proti zave-
dení a 27 % zatím nebylo rozhodnuto.
Od 21. ledna do 31. ledna probíhala anketa 
na stejné téma také na webových stránkách 
městské části Brno-Bystrc, kde byly zveřejněny 
i kompletní výsledky tohoto hlasování, celkem 
1 005 hlasů. V grafu na titulní straně vidíte vý-

sledek hlasování pro hlavní ze čtyř otázek: 
83,7 % hlasujících se vyjádřilo proti zave-
dení modrých zón v Bystrci. Z dalších otázek 
jsme se dozvěděli například to, že hlasující mají 
v domácnosti v průměru 1,5 auta, což je výrazně 
více, než kolik parkovacích míst ukládá legisla-
tiva investorům budovat při výstavbě nových 
bytů. Pro úplnost znovu připomínám, že hla-
sování občanů v anketě je „právně nezávazné 
pro zastupitele“, protože při webové anketě 
nelze ověřit identitu hlasujícího například 
přes Brno iD, datovou schránku či jiný unikátní 
login, který by zajistil, že budou hlasovat jen 
obyvatelé Bystrce (Brno iD nemají všichni) a že 
budou hlasovat pouze jednou (tedy unikátní 
hlasy). I tak věříme, že zastupitelé názor občanů 
při svém hlasování zohlední.
Po  zasedání zastupitelstva městské části 
Brno-Bystrc zveřejníme na webových strán-

kách nejen samotné přijaté usnesení, ale 
i veškeré materiály, které měli zastupitelé 
k dispozici a které jsem průběžně aktuali-
zoval i pro občany na webových stránkách, 
včetně argumentů pro a proti a odpovědí 
na nejčastější dotazy.
Dále jako každý rok během března zveřejníme 
seznam připravovaných oprav účelových ko-
munikací, chodníků a  schodišť na  rok 2025 
a zaktualizujeme na webu seznam již nově 
vytvořených či zlegalizovaných parkovacích 
míst, protože v  posledních měsících pro-
běhlo jednání k lokalitám Šemberova, Rery-
chova, Teyschlova, Valouškova a dalším. Rád 
bych na webu vytvořil celou podsekci včetně 
fotografií s popisem, aby občané věděli pře-
hledně, které lokality již byly prověřovány 
a s jakým výsledkem.
 Tomáš Jára, místostarosta 
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osobních údajů nebudou 
do systému osobní data 
ukládána). Vyplňování 
přihlášky věnujte nále-
žitou pozornost – dbejte 
na  čitelnost, neopo-
meňte nechat potvrdit 

požadované údaje od dětského lékaře – očko-
vání. (Netýká se dětí, které budou od 1. 9. 
2025 plnit povinné předškolní vzdělávání.)

2.  Příjem vyplněných žádostí 
– 13. a 14. května 2025 

Probíhá v době od 8.00 do 16.00 hodin na jed-
notlivých mateřských školách. Konkrétní ho-
diny v rámci tohoto období určí ředitelka školy 
a zveřejní obvyklým způsobem. 
Od 22. 5. 2025 mohou zákonní zástupci na-
hlížet do spisu a připomínkovat bodové ohod-
nocení.
 Podání žádosti. Přihlášku lze doručit následu-
jícími způsoby:
a)  do datové schránky školy, kterou má každá 

MŠ,
b) e-mailem s elektronickým podpisem,
c) poštou (rozhodující je datum podání 
na poštu),
d) osobní podání: informace na konkrétní MŠ, 
	 n  na adrese: www.zapisdoms.brno.cz budou 

zveřejněny informace o počtech volných 
míst na MŠ, 

	 n  odpovědnému pracovníkovi MŠ je třeba 
předložit řádně vyplněnou přihlášku, 
rodný list dítěte, svůj občanský průkaz, 
doklad o  trvalém pobytu dítěte, je-li 
odlišné od  trvalého pobytu zákonných 
zástupců, doložit řádné očkování dítěte,

	 n  dítě může zákonný zástupce přihlásit 
do  libovolného počtu MŠ. Do  každé 
z nich se však musí dostavit osobně z dů-
vodu odevzdání přihlášky v  papírové 
podobě, (Doporučuji podat přihlášku 
do  více bystrckých MŠ, abyste byli 
účastníkem více přijímacích řízení. 
Přednost mají spádové děti.)

n  neúplně vyplněná přihláška, která ne-
bude v termínu stanoveném ředitelkou 
školy doplněna, je důvodem k vyřazení 
dítěte z přijímacího řízení.

V případě cizinců je zapotřebí, aby rodiče 
dítěte předložili doklad o přechodném po-
bytu dítěte (z něj vyplývá, která škola je pro 
dítě spádovou). Pokud doklad nemají, před-
loží (po domluvě s ředitelkou školy) ve lhůtě, 
kterou  ředitelka školy stanoví, své povolení 
k přechodnému pobytu a vyřídí pro dítě tento 
doklad na pracovišti Odboru azylové a mig-
rační politiky Ministerstva vnitra ČR, Tuřanka 
1554/115b, Brno, v případě osob z Ukrajiny 
rovněž na pracovišti Krajského asistenčního 
centra pomoci Hněvkovského 30/65, 617 00 
Brno-Komárov.

3.  Vlastní přijímací řízení 
– od 23. května 2025 

n  Od  tohoto data mohou zákonní zástupci 
očekávat informaci o přijetí/nepřijetí svého 

dítěte do MŠ (případně nutnost losování 
pořadí),

n  odpovědný pracovník MŠ je kontaktuje 
na základě údajů uvedených v přihlášce, a to 
buď telefonicky, nebo prostřednictvím SMS, 
e-mailem, nebo doručením písemného roz-
hodnutí o přijetí / nepřijetí,

n  po celou dobu této fáze mohou zákonní zá-
stupci na výše uvedených webových strán-
kách monitorovat průběh přijímacího řízení 
svého dítěte,

n  pro bližší informace ohledně přijímacího 
řízení věnujte prosím v těchto dnech po-
zornost vašemu e-mailu, který jste mateřské 
škole poskytli ke komunikaci s vámi. 

n  O přijetí dětí do MŠ rozhoduje ředitelka MŠ 
v přijímacím řízení, které končí uplynutím 
lhůt stanovených správním řádem.

Podrobné informace k celému přijímacímu 
řízení jsou k dispozici na webových strán-
kách www.zapisdoms.brno.cz, kde také na-
leznete podrobná kritéria pro přijímání dětí 
do MŠ v městě Brně. 

Zpětvzetí žádosti 
Obracíme se na vás se žádostí, abyste nejpoz-
ději do 3. 6. 2025 využívali možnost vzít zpět 
žádost o přijetí v těch mateřských školách, kde 
se vaše dítě umístilo „nad čarou“ a už budete 
rozhodnuti, že tuto mateřskou školu vaše dítě 
navštěvovat nebude. Toto rozhodnutí oznamte 
ředitelkám MŠ, které vaše dítě nebude navště-
vovat. 
Od 6. 6. 2025 bude vydáváno rozhodnutí 
o nepřijetí.
 Vladimír Vetchý, 
 místostarosta

Přijímací řízení do mateřských škol

(dokončení ze str. 1)

inzerce

(dokončení ze str. 1)

Hlasovali jste o zavedení modrých zón

http://www.zapisdoms.brno.cz


Z radnice • 3Bystrcké noviny • 3 • 2025

Poplatky ze psů 

Výše poplatků pro rok 2025:
Bytový dům: 1. pes 1 500 Kč
 2. pes 2 250 Kč

Rodinný dům 1. pes 600 Kč
a nebytový prostor: 2. pes 900 Kč

Osoby starší 65 let: 1. pes 200 Kč
 2. pes 300 Kč

Poživatelé důchodů 
mladší 65 let 1. pes 200 Kč
 2. pes Bytový dům 2 250 Kč
 Rodinný dům 900 Kč

Žádáme občany, aby poplatek ze psů
přednostně uhradili bezhotovostně 

na účet: č. ú: 117590673/0300 
VS: rodné číslo poplatníka
SS: 134100+číslo známky

Poplatek je nutné uhradit do 31. 3. 2025.
Přihlášení nového psa do evidence proveďte 
do 15 dnů od nabytí psa. Poplatek se platí 
za psa staršího 3 měsíců.
Bližší informace vám rádi sdělíme na tele-
fonním čísle 546 125 126.
 Andrea Krejčířová, Odbor finanční

Foto: Markéta Žáčková

Jako již tradičně 
každé jaro pro-
běhne i  letos 
akce Ukliďme 
Česko. Jedná se 

o dobrovolnickou úklidovou akci, která pro-
bíhá na území celé České republiky. Každý rok 
je vyhlášen termín hlavního úklidového dne, 
kdy se setkají všichni dobrovolníci a společně 
uspořádají úklid na zvoleném místě. 
Jak to funguje: jako dobrovolník se můžete roz-
hodnout, zdali budete organizátor místního 
úklidu, nebo se jako dobrovolník přidáte ke zor-
ganizované skupině. Již zorganizované úklidy 
od  jiných dobrovolníků najdete v  interaktivní 
mapě dostupné na webu www.uklidmecesko.cz, 
vyberete si skupinu podle vašich sympatií a k té 
se v den konání akce přidáte.
V případě, že byste chtěli zorganizovat vlastní 
úklid ve  vámi vybraném místě, je třeba se 
na webu akce Ukliďme Česko zaregistrovat jako 
organizátor místního úklidu. Webová stránka 
vás dál intuitivně navede na zajištění všeho po-
třebného k vašemu záměru a potřebné spolu-
práci s Ukliďme Česko.

MČ Brno-Bystrc ve spolupráci s Magistrátem 
města Brna a společností SAKO zajišťuje úklid 
nasbíraných odpadů dobrovolnickými sku-
pinami. K zajištění svozu potřebujeme, aby 
nás organizátoři kontaktovali a poskytli nám 
mapku se zakreslenými místy, kde odpad 
po úklidu ponechají. Vše potřebné společně 
domluvíme telefonicky, nebo prostřednictvím 
e-mailu.

Důležité informace:
Termíny úklidů 2025:
Hlavní jarní úklidový den – sobota 29. března
Hlavní podzimní úklidový den – sobota 20. září 
Kontakt ÚMČ pro svoz odpadu: Ing. Kateřina 
Šedá, e-mail: seda@bystrc.cz, tel.:778 709 817
Webové stránky akce: www.uklidmecesko.cz
Způsob zajištění úklidových pomůcek:
https://www.uklidmecesko.cz/balicek/
Registrace pro žádost o výdej úklidových po-
můcek: do 9. 3. 2025, odkaz: 
https://www.uklidmecesko.cz/user/login/.
 Kateřina Šedá, 
 Odbor životního prostředí a dopravy

Ukliďme Česko 2025

V únoru jste měli možnost 
zhlédnout ve  vyproda-
ném sále Společenského 
centra divadelní komedii 
Jen pravdu, drahý s hvězd-
ným obsazením. Protože je 
o pražská divadelní před-

stavení stále zájem, zařazujeme je do progra-
mové nabídky i nadále. Mohli jste také cestovat 
po Srí Lance v rámci cestopisné přednášky Jiřího 
Hrušky nebo se dozvědět další zajímavosti o na-
šem městě v podání Aleše Svobody. 
V březnu nás čeká další díl z oblíbeného hudeb-
ního cyklu Setkání žánrů, tentokrát to budou 

filmové melodie v podání violoncellistky Pavly 
Jahodové a houslisty Jiřího Jahody, a to v úterý 
4. března. Příznivcům folkové muziky nabízíme 
ve čtvrtek 6. března koncert legendární kapely 
Nezmaři. Výborný bude bezesporu i koncert 
populární zpěvačky Blanky Šrůmové, která se 
proslavila působením v kapele Tichá dohoda 
a nyní vystupuje s Janem Saharou Hedlem a ka-
pelou Něžná noc. Tento koncert se uskuteční 
v pátek 21. března.
Pro milovníky tance je připraven v  pátek 
14. března tradiční již 110. country bál s kapelou 
Zimour a swingový hudební večer s brněnským 
orchestrem MR. SWING (pátek 28. března). 

Bystrc – místo pro život i setkávání
V úterý 25. března vás srdečně zveme na další 
pražské divadelní představení nazvané Scény 
z  manželského života s  Michalem Dlouhým 
a Michaelou Badinkovou v hlavních rolích. Ten-
tokrát to bude na vážnější téma o manželském 
soužití. 
A pro děti jsme na neděli 16. března připravili 
Pohádky ze Špalíčku v podání Divadla Paravá-
nek. Podrobnější informace k akcím najdete 
v  programu Společenského centra na  stra- 
ně 16 tohoto čísla a také na webových strán-
kách úřadu v sekci Kultura. Věřím, že si z bohaté 
nabídky Společenského centra vyberete.
Na setkání se těší Pavel Kříž, místostarosta 
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Čištění komunikací a parkovišť (pokračování ze str. 1)

Termíny čištění jsou zveřejněny na úřední desce MČ Brno-Bystrc a webových stránkách www.bystrc.cz. Vozidla zanechaná na komunikaci 
se většinou naloží na odtahové vozidlo a po vyčištění komunikace se vrátí na původní místo. Tento úkon je zpoplatněn sazbou 3.500 Kč.
I přes výše uvedenou popsanou změnu na řidiče apelujeme, aby svoje vozidla z komunikací odstraňovali, protože pouze tak bude možné 
komunikace efektivně vyčistit.

Pevné bloky – harmonogram pro rok 2025

Čištění komunikací
Čištění místních komunikací v Bystrci bude v roce 2025 probíhat vždy v době od 8 do 16 hod. v níže uvedených termínech. Součástí jsou i tzv. 
zálivy, tj. rozšířená část vozovky určená pro parkování, včetně zálivů se zatravňovacími dlaždicemi. Čištění bude oznámeno umístěním přenosného 
dopravního značení s vyznačením data čištění na dodatkové tabulce, a to sedm dní předem.

BLOK č. 9 ,,ZAKOS Černého a u ZOO “
Termíny: 22. 5., 6. 10.

BLOK č. 10 ,,ZAKOS Kamechy a Odbojářská“
Termíny: 2. 4., 15. 5., 18. 6. 17. 7., 11. 9., 7. 10.

Černého (od křižovatky Odbojářská po starou smyčku)
U Zoologické zahrady

Kamechy – trasa MHD, nám. 28. dubna (od Obvodové po Odbojářskou)
Odbojářská, Říčanská, Teyschlova (40–44) – trasa MHD 

Čištění parkovišť
Čištění parkovišť v Bystrci bude v roce 2025 probíhat vždy v době od 8 do 16 hod. v níže uvedených termínech, pouze na uvedených parko-
vištích, ne na tzv. zálivech. Čištění bude oznámeno umístěním přenosného dopravního značení s vyznačením data čištění na dodatkové tabulce, 
a to sedm dní předem.

Čištění ul. Odbojářská a Vejrostova prováděné společností Brněnské komunikace, a.s. proběhne dne 17. 3. 2025 a 6. 11. 2025

BLOK č. 1
Termíny: 25. 3., 3. 6., 14. 10.

Joukalova,
Nad Kašnou
Píškova
Přístavní
Valouškova
Větrná
Výhon

BLOK č. 5
Termíny: 8. 4., 17. 6., 16. 10.

Kavčí, Kuršova
Rerychova,
Šemberova
Vejrostova, Vlaštovčí

BLOK č. 2
Termíny: 27. 3., 5. 6., 11. 11.

Černého
Filipova
Jakuba Obrovského
Komínská
Laštůvkova
Opálkova
Pod Mniší horou 

BLOK č. 6
Termíny: 10. 4., 19. 6., 3. 11.

Foltýnova, Hvozdecká 1–13
Chudčická 1–13, Chvalovka 1–15
Kachlíkova, Kubíčkova (vč. OC Max)
Kuršova (slepá), Štouračova

BLOK č. 3
Termíny: 1. 4., 10. 6., 14. 11.

K Dálnici
Krajní
Na Zeliskách
nám. 28. dubna 
U Sokolovny
Vondrákova
Wollmanova, Živného

BLOK č. 7
Termíny: 15. 4., 24. 6., 6. 11.

Fleischnerova, Heyrovského
Nad Dědinou (včetně nového 
úseku), Ondrouškova,
Pod Horkou

BLOK č. 4
Termíny: 3. 4.,12. 6., 5. 11.

Adamcova
Ečerova
Kamechy (od smyčky Ečerova po 
křižovatku s Teyschlovou)
Lýskova
Teyschlova 1–36

BLOK č. 8
Termíny: 17. 4., 26. 6., 4. 11.

Čihadla, K Jelenici
Kotoulky, Markůvky
Nad Přehradou
Podkomorská (včetně parkoviště)

Parkoviště č. 1
Termíny: 22. 4., 13. 11.

Černého (před konečnou trolejbusu) 
U ZOO (u budovy Policie ČR)
Vondrákova (mezi č. 48–52)
Vondrákova (před OC Albert)
Živného (u sokolovny)
Živného (za OC Javor)

Parkoviště č. 2
Termíny: 24. 4., 7. 10.

Laštůvkova (před č. 61–75)
nám. 28. dubna (u trafostanice)
Opálkova (č. 6 před garážemi)
Opálkova (za č. 7)
Opálkova (za č. 18)
Říčanská (před MŠ Kamechy II)
Vejrostova II. (před ul. Ečerova)
Větrná

Parkoviště č. 3
Termíny: 29. 4., 8. 10.

Černého (pod OC Letná)
Kubíčkova (pod OC MAX)
Kuršova I. (pod domem č. 2)
nám. 28. dubna (před OC Albert)
nám. 28. dubna (před radnicí)
Odbojářská (za ul. Jakuba Obrovského)
Společenské centrum
Vejrostova IV. (před Fleischnerovou) 

Parkoviště č. 4
Termíny: 12. 5., 9. 10.

Černého (u konečné trolejbusu) 
Filipova
Laštůvkova (před č. 18–32)
Lýskova (pod ul. Rerychova)
Vejrostova III. (u Bystroušky)
Vejrostova VI. (před ul. Ondrouškova)
Štouračova (malé za ul. Adamcova)
Rerychova (vedle č. 20)

Parkoviště č. 5
Termíny: 6. 5., 10. 10.

Kubíčkova (na garážích)
Jakuba Obrovského (u pneuservisu)
Pod Horkou (pod bývalou poštou)
Přístaviště (pod hotelem Santon) 
U Sokolovny
U ZOO (u Čtyřlístku)
Vondrákova (za OC Albert – 1)
Vondrákova (za OC Albert – 2)
Wollmanova

Parkoviště č. 6
Termíny: 7. 5., 13. 10.

Černého (vedle areálu Letná)
Heyrovského (před ZŠ)
Kuršova II. (naproti č. 3)
Nad Dědinou (pod ul. Kachlíkova)
Valouškova (naproti č. 10)
Vejrostova I. (vedle Chovánku)
Vejrostova V. (před ZŠ)
Štouračova

Čištění zajišťuje firma PET group, a. s., Opálkova 4, 635 00 Brno.
Za kontrolu provedení odpovídá: za ÚMČ Brno-Bystrc: Yveta Bičanová, tel.: 546 125 154.
 Yveta Bičanová, Odbor životního prostředí a dopravy 
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Tajemník ÚMČ Brno-Bystrc
vyhlašuje výběrové řízení na pracovní 

pozici

úředník územního samosprávného 
celku pro sociálně-právní ochranu dětí

s nástupem ihned, podle dohody i později.

Jedná se o pracovní poměr na dobu neurči-
tou, s úvazkem 40 hod. týdně.
Požadujeme zejména:
n  Vysokoškolské nebo vyšší odborné 

vzdělání se zaměřením podle ustano-
vení § 110 odst. 4 zákona č. 108/2006 
Sb., o sociálních službách

n  orientaci v problematice sociálně-právní 
ochrany dětí 

n  výborné komunikační schopnosti, pozi-
tivní vztah k dětem a sociální práci.

Nabízíme:
Tarif v  platové třídě 11 (nařízení vlády 
č.  341/2017 Sb., příl. č. 1), osobní přípla-
tek po  zapracování (6000 až 7000 Kč/
měs.), zvláštní příplatek v rozpětí 1000 
– 1300 Kč/měs., 5 týdnů dovolené, 4 dny 
indispozičního volna, pružnou pracovní 
dobu, příspěvek na stravování, na rekre-
aci, na penzijní připojištění, na ošacení, 
odměny při životním a pracovním výročí.

Termín pro přihlášení: do  7. 3. 2025 (da-
tum odeslání na obálce, případně razítko 
podatelny při osobním doručení).

Podrobnosti k přihlášení:
https://bystrc.brno.cz/volna-mista
Kontakt:
Úřad městské části Brno-Bystrc,
nám. 28. dubna 60, 635 00 Brno 
Bližší informace:
tel. 603312361, 546125126 
E-mail: krejcirova@bystrc.cz

Jednáme o navýšení počtu parkovacích stání u nového bytového domu 
Beta Šemberova
Jak jsem již informoval, na  ulici Šemberova 
povolil Odbor stavebního řádu MMB výstavbu 
bytového domu s 48 bytovými jednotkami, 
avšak pouze s  27 povinnými parkovacími 
stáními. S takto nízkým počtem parkovacích 
stání vyjádřilo vedení naší radnice zásadní 
nesouhlas, nicméně Odbor stavebního řádu 
MMB záměr stavebníkovi potvrdil. Proto jsme 
zahájili jednání s investorem projektu, společ-
ností betaverse s.r.o., s cílem počet parkovacích 
stání navýšit. Dosud na radnici proběhla dvě 
jednání. První se uskutečnilo v úterý 21. ledna, 
kdy jsme požadovali, aby investor prověřil mož-
nosti navýšení počtu parkovacích stání, a to mi-
nimálně na jedno parkovací místo pro každou 
bytovou jednotku do 100 m² a dvě parkovací 
místa pro větší byty. Shodli jsme se na společ-
ném záměru, navýšit počet parkovacích stání. 
Na druhém jednání, které proběhlo ve středu 
5. února, předložil investor na základě našich 
požadavků následující konkrétní návrhy na roz-
šíření parkování.
Varianta „Parking A1“ – 18 nových parkova-
cích stání v prodloužení dopravního napojení 
pod stávající bytové domy Šemberova. Poze-
mek je v majetku investora.

Varianta „Parking A2“ – nové parkování pro 
společenství bytových domů Šemberova. Jed-
nalo by se o rozšíření stávajícího parkování 
na pozemku, který je ve vlastnictví SVJ (nikoliv 
investora ani města). K dopravnímu napojení 
sousedního bytového domu by v této variantě 
přiléhalo 19 kolmých parkovacích stání, přibýt 
by mohlo až 16 parkovacích míst na soukro-
mém pozemku, což by uvolnilo stejný počet 
parkovacích míst ve veřejném prostoru na ulici 
Šemberova. Podmínkou by ovšem byl i souhlas 
a spolupráce stávajícího SVJ.
„Etapa B“ – zahrnuje čtyři parkovací zálivy. 
Varianta vyžaduje rozšíření stávající šotolinové 
komunikace připojené k ul. Šemberova. K ní by 
na západní straně přiléhal první záliv s 5 po-
délnými parkovacími stáními na  pozemku 
investora. Realizace však naráží na  nutnost 
vybudování opěrné zdi a na existující vedení 
hlavního řadu kanalizace na pozemku. Druhý 
parkovací záliv by zahrnoval 25 kolmých par-
kovacích stání ze západní strany při stávající 
šotolinové komunikaci. Také realizace tohoto 
zálivu je komplikovaná z důvodu uložení hlav-
ního řadu kanalizace v  pozemku, umístění 
v ochranném pásmu lesa a případné nutnosti 

kácení vzrostlé zeleně. Povolení záměru vyža-
duje environmentální posouzení a pravděpo-
dobně i změnu územního plánu. Třetí a čtvrtý 
parkovací záliv by přiléhal ke komunikaci Šem-
berova a obsahoval by 3+7 parkovacích stání.
Zdůrazňuji, že uvedené počty navýšení jsou 
nejisté, ale u všech možností budeme kon-
struktivně prověřovat jejich proveditelnost, 
protože vítáme každé další parkovací místo 
nad zákonem stanovený počet 27. Chci podě-
kovat investorovi za vstřícnost při jednáních 
i kolegům z vedení radnice, místostarostům 
Křížovi, Járovi, Vetchému a  místostarostce 
Harangiové, za jejich aktivní účast.
Z mého pohledu je v tuto chvíli reálně dosaži-
telné navýšení přibližně o 23 parkovacích míst 
na náklady investora, který toto na jednáních 
ústně přislíbil. Situaci budeme nadále řešit 
a o výsledcích informovat.
 Tomáš Kratochvíl, starosta

Zprávy z jednání Rady
a Zastupitelstva MČ Brno-Bystrc
9/25. RMČ dne 8. 1. 2025
Rada na svém jednání schválila uložení volných 
finančních prostředků (rozložení do bank), pro-
nájem uvolněných bytů a  nájemní smlouvy 
k pozemkům. Schválila zadávací dokumentaci 
k veřejným zakázkám a pověřila komise k posou-
zení splnění podmínek účasti v zadávacím řízení 
a hodnocením nabídek k uvedeným zakázkám.
Rada zrušila zadávací řízení na veřejnou zakázku 
Zajištění úklidu ve společných prostorách byto-
vých domů v majetku statutárního města Brna 
a nesouhlasila s prodejem pozemků a se směnou 
části pozemků.
Naopak souhlas rada vyjádřila se změnou dočas-
né stavby Prozatímního sjezdu na stavbu trvalou, 
se stavbou Stavební úpravy a nástavba objektu 
a se zpětvzetím odvolání podaného proti roz-
sudku Městského soudu v Brně.

9/28. mim. RMČ dne 13. 1. 2025
Rada souhlasila s Vyjádřením Městské části Brna, 
Brno-Bystrc k záměru I/73 Troubsko/D1 – Kuřim 
– Bořitov a s prodejem částí pozemků za podmí-
nek stanovených v kupní smlouvě.

9/26. RMČ dne 29. 1. 2025
Rada doporučila ZMČ neschválit prodej nevy-
placeného zůstatku pohledávky za  Sberbank 
CZ, a.s. v likvidaci.
Doporučila akce k zařazení do přílohy vyhlášky 
o nočním klidu. 
Rada schválila rozpočtová opatření, pronájem 
uvolněných obecních bytů, vyřazení žadatelů 
o pronájem obecního bytu, Plán akcí pro seniory 

Úplné znění zpráv z  jednání Rady MČ 
Brno-Bystrc a Zastupitelstva MČ Brno-Bystrc na-
jdete na webu úřadu městské části v sekci Úřad 
– Správa Bystrce – Rada nebo Zastupitelstvo.

na I. pololetí 2025, Sazebník úhrad nákladů spo-
jených s vyhledáváním a poskytováním informa-
cí, nebo Smlouvu o převzetí a svozu odpadů, či 
přijetí finančního daru na Bystrcký reprezentační 
ples.
Schválila také zadávací dokumentaci a komise 
pro posouzení splnění podmínek účasti v zadá-
vacím řízení pro zakázky (viz úplný zápis).
Bylo schváleno zadání veřejné zakázky Výměna 
vodorovných rozvodů SUV, TUV a cirkulace TUV 
v bytových domech.
Rada souhlasila se změnou v Tržním řádu (zařa-
zení pozemku) a s přijetím peněžitého daru (pro-
jekt Obědy pro děti) pro ZŠ Laštůvkova.
Na Ocenění za dlouhodobou tvůrčí pedagogic-
kou činnost navrhla rada Mgr. Ludmilu Eliášovou, 
ředitelku ZŠ Heyrovského.
Rada nepožadovala vyhlášení konkurzního 
řízení na obsazení místa ředitelky MŠ Sluníčko 
a ZŠ Heyrovského.
Rada jmenovala paní Bc. Kateřinu Šmardovou 
vedoucí odboru sociálního ÚMČ Brno-Bystrc.
Rada rozhodla o  prominutí pokuty za  odtah 
vozidla při blokovém čistění (prokázání důvodů).
Nesouhlas rada projevila s prodejem pozemků 
a  směnou pozemků a  se zařazením jednoho 
pozemku do Tržního řádu.
 Upravila: Eva Harangiová, místostarostka

Výběrové řízení
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ta moje holka, modrá je vzpomínka na Mikiho 
Volka…” zpívá Žlutý pes v čele s Ondřejem Hej-
mou (nemá to lehké, kdysi ho nesnášeli komu-
nisté, dnes ho nenávidí progresivisté) ve svém 
hitu z roku 1998.
Dne 15. 1. se v našem SC uskutečnila veřejná 
debata na  téma zavedení modrých zón (rezi-
dentního parkování) v  Bystrci. Z  města nám 
tento systém představila autorka a koordinátor-
ka Ing. Radka Matuszková, která by jím mohla 
kandidovat do  EU jako ministryně dopravy 
planety Země a přilehlých galaxií. Přítomni byli 
i bystrčtí zastupitelé a náš člen Komise dopravní 
a bezpečnostní Mgr. Petr Doležel. Z řad veřejnos-
ti byli přítomni spíše jednotlivci. Bohužel. Pokud 
se problematika posune přes zastupitelstvo (my 
budeme 100 % proti) k realizaci, mnozí začnou 
nadávat, ale to bude asi pozdě.
Dlužno říci, že koordinátorka systém popsala 
věcně, bez vytáček a  slibů. Přínosem má být 
zejména donucení nerezidentů zřídit si v Brně 
trvalý pobyt (odhad + 17 % rezidentů) a  tím 
naplnit brněnskou kasu státními příspěvky.
Problémem modrých zón je fakt, že při jejich 
rozšiřování od centra do periferií se horký bram-
bůrek parkování nerezidentů přesouvá na vněj-
ší MČ, čímž se ze systému stává tornádo, které 
zasáhne všechny MČ. A peníze z něj? Ty dostane 
město. A není jich málo.
Městská kasa dostane ze státního rozpočtu 
na jednoho rezidenta cca 49 000 Kč (rok 2024). 
K tomu od vás vybere za vaše první auto 800 Kč 
(při zavádění zón to bylo 200 Kč!!!), za  druhé 
8  000 Kč, za  třetí 12  000 Kč. Pro podnikatele 
za první auto 4 000 Kč, za druhé a další 18 000 Kč: 
www.parkovanivbrne.cz. ZATÍM! Otevřeně bylo 
řečeno, že poplatky se budou určitě dále zvy-
šovat. 
Negativita systému se ukázala i při otázce, zda 
jde omezit parkování nerezidentů o víkendech, 
kdy obyvatelé oblasti u přehrady horko těžko 
hledají parkování kvůli nárůstu aut rekreantů 
a  návštěvníků. Odpověď? NE, systém zón C 
tohle neumí a nový asi neprojde. Gratulujeme 
a Ing. Matuszková získává klíčenku.
Další zápor je v úbytku míst po překreslení stání, 
neboť nové normy stanoví větší odstupy od pře-
chodů a křižovatek = úbytek parkovacích míst 
o 10 až 20 %! No nekupte to, za ty prachy!!!
Třešničku na tomto dortu pejska a kočičky nasa-
dila koordinátorka tím, že po přihlášení do sys-
tému z něj bez souhlasu města nelze odejít.
Takže: modrá zůstává dobrá, ale pouze pokud 
se jí nepřekresluje parkování v Bystrci. A stejně 
by bylo lepší, kdyby Bystrc byla samostatná, byli 
bychom těchto krávovin ušetřeni.

Jiří Klein,
zastupitel

SPD, Trikolora, 
Moravané a NK

„Modrá je raketa, 

Příspěvky v Okénku zastupitelů nemusejí
vyjadřovat názor redakční rady.

Zastupitelstvo v únoru hlasuje o zavedení 
modrých zón v Bystrci. V anketě radnice je 
84 % občanů proti. Hlasovalo 5 % těch s hla-
sovacím právem a  nebylo zajištěno, aby 
hlasovali jen místní a pouze jednou. Výsle-
dek tedy není spolehlivý (doporučuji příště 
využít Brno iD). Že je většina občanů proti, 
však věřím. Naznačuje to veřejné projedná-
ní i nálady na sítích. Bylo by jednoduché se 
na této vlně svézt, ale snažme se rozhodovat 
rozumně a zodpovědně.
Modré zóny v  Brně jsou fakt, který z  Bys- 
trce nezměníme. Jejich účel je jednoduchý: 
ochránit parkovací místa pro místní (rezi-
denty) a vytlačit z nich „cizí“. Více míst modré 
zóny však nezajistí. K tomu je potřeba nová 
místa budovat a  legalizovat ta nelegální. 
A v tom Bystrc zaspala.
A bude hůř. Modré zóny se k Bystrci přibližují. 
Po létě se připojí Komín, Jundrov, Medlán-
ky ad. Kdo z návštěvníků Brna tam na ulici 
parkoval, přesune se dál. Přibude tak odlo-
žených aut i v Bystrci. Vedení Brna schválilo 
stavební předpisy, podle kterých develo-
peři mohou stavět byty s podstatně nižším 
počtem parkovišť. I jejich obyvatelé budou 
parkovat na ulici.
Máme hlasovat, zda zóny zavedeme v roce 
2028. Pokud to odmítneme a po létě se u nás 
situace zhorší, bude na reakci pozdě. Mojí 
strategií je získat čas a  mít otevřené mož-
nosti. Navrhnu usnesení k přijetí modrých 
zón a zároveň uspořádání referenda během 
podzimních voleb, které toto potvrdí. Získá-
me čas a rozhodnou sami občané, což je fér.

Zapeklité modré zóny

Antonino Milicia,
zastupitel

Zelená pro Bystrc, 
Piráti a Bystrčáci

Milí spoluobčané, snad každý zná kašnu v bys-
trckém Centrálním parku, který se nachází mezi 
ulicemi Kachlíkova a Ondrouškova. Já v tomto 
parku ráda a často trávím čas se svojí rodinou, 
ale chybělo nám zde posezení okolo kamen-
né kašny. Jako předsedkyně Komise životní-
ho prostředí městské části Brno-Bystrc jsem 

Denisa Kocmánková,
zastupitelka

ANO 2011

Nové posezení v bystrckém Centrálním parku a rozsáhlá 
rekonstrukce sportovního hřiště

Bystrc nezaspala v  legalizaci a  tvorbě par-
kovacích míst. Odstavné plochy či parko-
vací místa pro několik set vozidel vznikly 
za  posledních 8 let na  ulicích Kachlíkova, 
Rerychova, Rakovecká, Teyschlova, Kuršova, 
Vejrostova, Kamechy, Šemberova a dalších. 
Aktuálně jsou rozpracované lokality Valouš-
kova (zadána studie) a další. 
Např. na  ulici Opálkova nebo Heyrovského 
ale budování parkovacích míst občané z blíz-
kého domu odmítli. V jiných ulicích chybějí 
pozemky v majetku města, nebo je tam velké 
množství sítí.
Ve  druhé polovině března zaktualizuje-
me na  webových stránkách městské části 
seznam již nově vytvořených či zlegalizova-
ných ploch. Rád bych vytvořil celou podsek-
ci na webu včetně fotografií s popisem, aby 
občané věděli přehledně, které lokality již 
byly prověřovány a s jakým výsledkem. Díky 
tomu budou občané vědět, zda jejich nápady 
byly již prověřeny, nebo nám je mají poslat 
k řešení (e-mail: jara@bystrc.cz). Je potřeba 
si ale upřímně říci, že pokud bude mít každá 
domácnost v  průměru 1,5–2 auta, parko-
vacích míst nikdy nebude dost. Legislativa 
posledních několik desítek let byla a je i dnes 
taková, že zjednodušeně řečeno „po staveb-
níkovi požaduje necelé jedno parkovací místo 
na 1 byt běžné velikosti“.

Reakce na článek zastupitele 
Antonina Milicii

Tomáš Jára,
místostarosta

kolegům přednesla návrh usnesení, abychom 
okolo kašny vybudovali posezení. Jsem ráda, že 
kolegové můj návrh podpořili. Už v první polo-
vině letošního roku se můžeme těšit na lavičky 
okolo této kamenné kašny. Když se přemístí-
me od fontány v Centrálním parku o kus dál, 
směrem k  ulici Ečerova, nedaleko venkovní 
posilovny se nachází již dlouho neudržované 
sportovní hřiště, které by si zasloužilo rozsáh-
lou rekonstrukci. Kolegové z Komise životního 
prostředí podpořili můj návrh na rekonstrukci 
sportovního hřiště. Letos by měla být hotová 
projektová dokumentace. Pevně věřím, že 
v budoucnu dojde i k samotné realizaci, aby 
mohly děti a mládež trávit více času venku 
sportovními aktivitami. 
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Rád bych okomentoval obsah svého lednového 
článku, na  který ve  svém příspěvku pan  Bert-
schinger reaguje. Tady jsou fakta:
1. MČ Bystrc je významným účastníkem územní-
ho a stavebního řízení pro tuto stavbu. Kdo jiný by 
nás měl hájit, než radnice. 2. Prodejem pozemků 
bezprostředně sousedících se samotnou stavbou 
vytvoříme lepší podmínky pro výstavbu i násled-
né využití bytového domu. 3. Investor plánuje 
postavit 6 obytných podlaží s cca 14 byty. Téměř 
všechny byty mají plochu cca 130 m2. Je velmi 
pravděpodobné, že samotní majitelé budou 
vlastnit také více jak 1 auto. Také se nedá vylou-
čit, že v budoucnu dojde k rozdělení těchto nad-
standardních bytů na menší. 4. Znovu opakuji, 
že v současné situaci není naše obec připravena 
na větší obytné stavby, protože chybí dostatečná 
infrastruktura (především parkování a kapacita 
příjezdových komunikací). 5. Připadne mi absurd-
ní, že radnice, z důvodu nedostatečné parkovací 
kapacity, bojuje proti stavbě obytného komplexu 
na spodním konci ul. Foltýnova, na ul. Šembero-
va, a na druhé straně téže ulice de facto souhlasí 
s  výstavbou dalšího bytového domu. 6. Podle 
podkladů, které jsme dostali, bude vybudová-
no 21 parkovacích míst pro budoucí obyvatele 
(16 pod budovou a 5 venku) a 13 míst by mělo 
zůstat pro občany. Dnes tu běžně parkuje mini-
málně 20 aut. To znamená, že nejméně 7 řidičů 
se bude muset vydat hledat jiné místo. A to ještě 
musí doufat, že zbývající místa pro občany také 
nezaberou majitelé bytů. 
A v neposlední řadě bych se chtěl ohradit proti 
spekulaci pana Bertschingera, že bych měl stát 
v pozadí megastavby pod Maxem. Sám jsem loni 
na zastupitelstvu inicioval usnesení, že zastupi-
telstvo nesouhlasí se změnou územního plánu 
ve prospěch výstavby. Děkuji za pozornost.

Jan Suchý,
zastupitel

LIDOVCI A STAROSTOVÉ

Reakce na článek
zastupitele 
Jiřího Bertschingera

Jedná se o  dezinformace pana Suchého 
(zastupitel STAN) občanům. Rada MČ Bystrc se 
ve skutečnosti vyjadřuje k prodeji části pozem-
ku u objektu Rerychova, v případě prodeje tam 
dojde k  vybudování nových 21 parkovacích 
míst. O samotné výstavbě rozhoduje Stavební 
úřad města Brna a majitel objektu. 
Dále Rada MČ Bystrc neschválila, cituji ,,mega-
výstavbu pod Maxem”, naopak prosazuje menší 
IPP a menší výstavbu, než investor chtěl. Koneč-
ný počet bytů nezná před vydáním budoucího 
stavebního povolení nikdo, tedy ani pan Suchý, 
pokud ovšem sám nestojí v pozadí projektu 
nebo nemá informace, které jsou ostatním 
utajeny. 

Jiří Bertschinger,
zastupitel

ČSSD VAŠI STAROSTOVÉ

Reakce na článek zastupitele 
Jana Suchého z čísla
1/2 2025 BN, Další projekt 
developera

V době uzávěrky BN ještě nebyl znám postoj 
zastupitelstva k  zavedení parkovacích mod-
rých zón v  naší městské části, nicméně bez 
ohledu na  jejich realizaci vnímám potřebu 
vybudování záchytného parkoviště. Na našem 
bystrckém katastru asi moc volných pozemků 
nenajdeme, snad jen na  tunelovém tělese 
budoucí R43, ale urbanisté, kteří nemají pro-
blém nám tu sázet jeden developerský byto-
vý projekt za druhým, by se touto parkovací 
plochou měli vážně a rychle zabývat. Dokáži 
si představit, že by ji využili nejen naši obyva-
telé s přechodným pobytem (nerezidenti), ale 
také naši občané, kteří mají větší vozový park. 
Mohlo by mít režim P+R, aby zde zaparkovali 
i ti, kteří jedou do Brna za prací, a nezahlcovali 
by tak přes den běžná parkoviště. Určitě by to 
bylo přínosem i pro samotné město, protože by 
snížilo emise, hluk i kolony a také stres z mar-
ného hledání místa k zaparkování. Pokusíme 
se i toto téma posunout dál. Případně náměty 
můžete psát na e-mail: stanbystrc@gmail.com.

Jan Suchý,
zastupitel

LIDOVCI A STAROSTOVÉ

Modré zóny a záchytné 
parkoviště

Nejen já, ale i stovky dalších lidí chodí denně 
kolem zaniklých stánků na  konečné Ečero-
va. A  stejně jako já patrně i  oni přemýšlejí 
nad rozhodnutím bystrcké rady tyto stánky 
v červnu loňského roku zlikvidovat. Bylo roz-
hodnutí naší rady moudré? Bylo to nutné? 
Mezi provozovateli byl i zelinář Jenda, který 
také v červnu své místo na konečné opustil. 
Stánek, ve kterém prodával, stojí po 8 měsí-
cích bezúčelně na  svém místě a  stejně tak 
i místo po stánku s pečivem zeje prázdnotou, 
ozdobeno jen ze země trčícím elektrickým 
kabelem, doufejme, že odpojeným. Je otázka, 
proč byl takový tlak na rychlou likvidaci stán-
ků, když mohly ještě mnoho měsíců sloužit 
obyvatelům Bystrce. Zahájení stavby je totiž 
plánováno až na rok 2026. Pro občany bydlící 
v okolí Horního náměstí znamená zmíněné 
rozhodnutí rady jen nepochopitelné snížení 
nabídky služeb a jejich směrování do velkých 
obchodních řetězců, což ne každému vyho-
vuje.

Luboš Raus,
zastupitel

Zelená pro Bystrc, 
Piráti a Bystrčáci

Proč stánek na konečné zeje 
prázdnotou?

Výběr dodavatele na výstavbu tramvajové-
ho tělesa schválili radní města Brna 11. pro-
since 2024, na začátku ledna 2025 vypršela 
lhůta pro odvolání.
V roce 2025 se bude zpracovávat projekt pro 
stavební povolení a mohou začít příprav-
né práce např. na vybraných přeložkách, 
které lze realizovat již na základě platné-
ho územního rozhodnutí. To je informace, 
kterou máme z odboru dopravy MMB a rozu-
mím tedy tomu, že už v roce 2025 potřebo-
valo město Brno mít prostor pro zhotovitele 
připravený.
V  ideálním světě mohl probíhat prodej 
na původním stanovišti ještě několik měsí-
ců, ale zelinář Jenda prodává již na novém 
stanovišti, za což jsme všichni rádi.

Reakce na článek zastupitele 
Luboše Rause

Tomáš Jára,
místostarosta
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Pokračování z čísla 1/2 2025 BN.
V Bystrci bylo v  letech 1971–1975 odpraco-
váno zdarma na investičních akcích 154 208 
brigádnických hodin a vybudovaná hodnota 
byla vyčíslena na 26 380 Kčs, při finančních ná-
kladech 12 971 Kčs. Když se k tomu připočetly 
také akce neinvestičního charakteru (údržba ze-
leně a domovního fondu), pak byl celkový počet 
odpracovaných brigádnických hodin 670 741 
a celková finanční hodnota 32 425 Kčs. Bystrc 
měla tehdy 3 400 obyvatel. Například do ZDŠ bylo 
zavedeno ústřední topení, opravena elektro- 
instalace a zmodernizována školní kuchyně. 
V obci byl zbudován novinový stánek, vybu-
dovány autobusové přístřešky, sběrna surovin, 
rekonstruována sportovní plocha Na Zeliskách, 
a vybudována pionýrská klubovna. 
V roce 1975 pokračovala výstavba sídliště Bys-
trc I  v  prostoru nad hřbitovem. Dokončeny 
byly ulice Wollmanova, Vondrákova a Větrná. 
Na přehradě byla zahájena výstavba objektů 
Požárníků a Přehradního oddílu Veřejné bez-
pečnosti a protilehlého hotelu Pyramida, jehož 
investorem byl Krajský podnik služeb mládeže. 
Začala se stavět provozovna místního hospo-
dářství v Kníničkách. 
Vzhledem k nevyhovujícím prostorám prode-
jen byla naplánována stavba prodejny masa 
a zeleniny na ulici Živného. 
K 1. 9. byla otevřena část nové ZDŠ Heyrov-
ského. Aby se zvládlo otevřít v termínu, bylo 
nutno výrazně urychlit stavební práce a úklid; 
pomoci museli i rodiče a rodinní příslušníci. No-
vou ředitelkou se stala Jarmila Barantová, do-
savadní zástupkyně na ZDŠ Úvoz. Zástupkyní 

Věra Denková, dosavadní ředitelka staré školy. 
Škola otevřela 21 tříd, z toho 8 bylo ve staré bu-
dově na náměstí, 3 ročníky byly v Kníničkách. 
Na škole pracovalo 24 učitelů. Předsedou SRPŠ 
byl zvolen Ing. Antonín Houška. Každá budova 
měla svého školníka; na Heyrovského Evžena 
Štelcla, na náměstí Marii Rothovou a v Kníničkách 
Hedviku Stejskalovou. 
Kulturní akce byly podřízeny 30. výročí osvobo-
zení: beseda se členy Armádního sboru Ludvíka 
Svobody, koncert Dívčího saxofonového or-
chestru z Luhačovic, slavnostní akademie žáků 
ZDŠ inspirovaná vzpomínkami předválečných 
členů strany, lampionový průvod a koncert de-
chové hudby v předvečer prvního máje, kon-
cert pěveckého sboru Lumír…
Kromě toho se  uskutečnila výstava obrazů 
Ing. Arch. Zdeňka Bláhy, tradiční křest otužilců 
a  Brněnský kilometr na  řece Svratce, plesy 
Svazu žen, myslivců, fotbalistů a Českého čer-
veného kříže. Herci brněnských divadel bylo 
inscenováno pásmo Vítězný únor. Nechyběly 
ani Mladé hody, myslivecký den pro děti, večer 
otázek a odpovědí s lékařem, beseda dětí s pa-
nem Maškem o záchraně Brněnské přehrady, 
beseda s mladými členy Svazu požární ochrany 
k 75. výročí založení této organizace. 

Pokračování příště.
Podle II. Pamětní knihy Bystrce a dalších

dobových pramenů
zpracoval Jan Sedláček, Odbor kultury

V Bystrci před 50 lety

Kresba staré školy od Miroslava Kalase
Na  únorovém jednání ZMČ bude předloženo 
zřízení rezidenčního parkování, tzv. modrých 
zón, v Bystrci. 
Po zralé úvaze jsem se rozhodl toto dopravní 
opatření nepodporovat. 
Podle mého názoru nemá zavedení parkovacích 
zón žádný faktický přínos.
V městské části (MČ), kde se toto opatření reali-
zuje, nedojde k žádnému faktickému navýšení 
parkovacích míst. Občana toto opatření stojí 
poměrně dost peněz a nic mu vlastně nezaru-
čuje.  Za první auto zaplatí občan 800 Kč/rok, 
za druhé pak 8 000 Kč/rok. 
Například v  městské části Brno-střed nebo 
v Husovicích (kam často jezdím) se absolutně nic 
nezlepšilo. Situace s parkováním je stále stejně 
špatná, bohužel.
Představte si, že jdete po práci s kolegy na pivo. 
Domů pak musíte jet šalinou. Žádný problém, 
pouze v MČ, kde je zavedeno rezidenční parko-
vání, jako nerezident zaplatíte od 18 do 06 hod. 
12x30 korun, celkem 360 korun. Trochu drahé 
pivo. 
Myslím si, že celkově by zavedení modrých zón 
mělo znamenat přínos pro obyvatele dané loka-
lity, a ne jim pouze tahat peníze z kapes. Bohužel 
tento přínos moc nevidíme. 
Pokud by se situace s parkováním v Bystrci měla 
změnit k lepšímu nebo alespoň nezhoršovat, sta-
čilo by nepovolovat developerům zástavbu v už 
i tak velmi zaplněných lokalitách. Typickým pří-
kladem je změna územního plánu v lokalitě pod 
Maxem, kde v důsledku změn může přibýt až 
500 aut bez odpovídajícího parkovacího zázemí. 
Nebo poslední flagrantní případ stavby na Šem-
berově ulici, kde má být vybudována zhruba jen 
čtvrtina potřebných parkovacích míst. 
Ve skutečnosti jde tedy jen o vybírání peněz, pro-
tože pokud by šlo o zlepšení životních podmínek 
(parkování) pro obyvatele naší MČ, nemohlo by 
zároveň docházet k tak zásadnímu nerespekto-
vání reality při povolování výstavby developer-
ských projektů. Developer má jediný zájem, a to 
postavit a prodat. Samozřejmě pokud možno 
v místě, kde je vybudovaná patřičná infrastruktu-
ra. Důsledky neuvážené výstavby developera už 
nemusejí zajímat. Zde má být jasná role města, 
které reguluje výstavbu vytvořením územní-
ho plánu. Pokud zde ovšem příslušné orgány 
upřednostňují zájem developerů před opráv-
něným zájmem občanů, je důvěra ve fungující 
zastupitelskou demokracii silně narušena. A tak, 
bohužel, i vysloveně komunální záležitost může 
negativně ovlivnit volbu občanů například v par-
lamentních volbách ve  prospěch extremistů, 
kteří slibují pořádek a jednoduchá řešení. 

Josef Vyškovský,
zastupitel

LIDOVCI A STAROSTOVÉ

Proč nepodporuji zavedení 
rezidenčního parkování 
v Bystrci 

Bystrcká pobočka Knihovny Jiřího Mahena 
v Brně je místem mnoha různorodých aktivit.
Stále častěji sem přicházejí návštěvníci všech 
věkových skupin přilákáni zajímavými bese-
dami, zábavnými aktivitami a soutěžemi. Je zde 
možnost si prohlédnout výstavky výtvarných 
i literárních děl školních dětí. Například po celý 
únor jste se mohli seznamovat s původními lite-
rárními dílky, jimiž se děti zapojily do projektu 
Jižní Morava čte.
V sále knihovny probíhají rovněž vzdělávací 
aktivity. Své zázemí zde našly přípravné kurzy 
žáků ZŠ k přijímacím zkouškám na střední školy. 
Velkému zájmu se těší i pravidelné tréninky pa-
měti s úžasnou lektorkou.

Od února přicházíme s novinkou. Nabízíme 
zájemcům všeho věku hodiny zábavné anglič-
tiny. Budou se konat dvakrát měsíčně. Připojte 
se k našim lekcím angličtiny pro začátečníky! 
Nabízíme výuku jak pro děti, tak pro dospělé, 
kteří se chtějí učit v příjemném a podporujícím 
prostředí. Lekce jsou přizpůsobeny věku a po-
třebám každého studenta. 
Co nabízíme?
n  Zábavné a interaktivní lekce
n  Materiály pro rychlý pokrok
n  Individuální přístup ke každému zájemci
Vstup je volný.
Těšíme se na vás!
 Jaroslava Růžová, vedoucí knihovny Bystrc

Angličtina v knihovně na Vondrákově

Blahopřání k životnímu 
jubileu

Dne 18. 2. 2025 se do-
žívá 90 let pan Ing. Jiří 
Neužil,  dlouholetý 
předseda MO KDU-ČSL 
Brno-Bystrc.
Milý Jirko, přejeme 
Ti do  dalších let Boží 
požehnání, zdraví a ra-

dost z rodiny a přátel.
Děkujeme Ti za vytrvalou a obětavou práci 
ve prospěch občanů Bystrce a nakažlivý op-
timismus. MO KDU-ČSL Brno-Bystrc 
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ZÁPIS
do dětských skupinek

Žabka a Želvička
(provoz Čihadla 1, Bystrc) 

pro školní rok 2025/2026 s docházkou
od září 2025

n  přijímáme děti od 1,5 roku, 
n  dětské skupinky jsou v provozu celoročně, 

PO–PÁ v době 7–17 hod.,
n  kapacita dětské skupiny je 12 dětí,
n  nabízíme individuální přístup,
n  pěkné prostředí v nové výstavbě.

PODMÍNKY PŘIJETÍ
n  zdravotní způsobilost dítěte,
n  povinné pravidelné očkování dítěte,
n  vazba alespoň jednoho rodiče (zákonného 

zástupce) na trh práce,
n  vyplnění, podepsání a dodání všech do-

kumentů.

Zápis probíhá od 10. 2. do 16. 5. 2025 formou 
podání přihlášky elektronickou formou. Veš-
keré informace na www.praminek.cz.

Pondělní 6. leden byl prvním dnem v novém 
roce, kdy naše školka otevřela dveře dětem 
i rodičům. Děti přivítal stále nazdobený stro-
meček i  s  nadílkou, která pod ním zůstala 
z předvánočního času. Na doznívající vánoční 
náladu jsme plynule navázali tématem Tři krá-
lové. Seznámili jsme se s příběhem a vytvořili 
skupinový výtvarný projekt, v němž každá sku-
pinka ztvárňovala jednoho krále. Naučili jsme 
se tematickou písničku i několik her a různými 
způsoby ztvárnili cestu tří králů do Betléma. 
Brzy nás čekalo i první letošní divadelní před-
stavení – O Červené karkulce. Známá pohádka 
byla interpretována netradičně, postavy to-
tiž místo vyprávění zpívaly, a jejich zpěv byl 
doprovázen živou hrou na klávesy. V dalších 
dnech si děti mohly vyzkoušet typické zimní 
sporty nejen venku, ale v různých originálních 
provedeních i přímo ve třídě. Téma Moje tělo 
a zdraví děti seznámilo s důležitými telefonními 
čísly, s fungováním našeho těla a také si samy 
hrály na doktory a předepisovaly léky kamará-
dům. Téma Když zima kraluje umožnilo dětem 
převtělit se do Eskymáků a seznámit se s jejich 
minulým i současným způsobem života, posta-
vit si iglú, vydat se na lov ryb nebo si vyrobit 
rybičkovou pomazánku. Od 18. února začala 
v naší školce školička pro rodiče s dětmi, kterým 
je kolem 2,5 roku. Jedná se o jedinečnou příleži-
tost, kdy se můžete po dobu několika následu-
jících týdnů seznamovat s prostředím mateřské 
školy. Přijít můžete vždy v úterý, v jakémkoliv 
týdnu, kdy se vám to bude hodit, v čase od 10 
do 11.30 hodin. Budete si moct s dítětem pohrát 
v jedné ze tříd, prozkoumat další prostory MŠ 
a popovídat si s učitelkami o čemkoliv, co vás 
bude zajímat. Budeme se těšit na vaši návštěvu!
 Za MŠ Sluníčko Lucie Zatloukalová 

Novoroční dobrodružství 
v MŠ Sluníčko

Hrátky v naší školičce
Milé maminky!

Je vašemu chlapečkovi či holčičce 2,5 let 
a chcete se spolu seznámit s prostředím 

mateřské školy?
Přijďte každé 

ÚTERÝ OD 10.00 DO 11.30 HOD.
navštívit naši Mateřskou školu SLUNÍČKO, 

Štouračova 23.
Telefon 546 224 170

Začínáme v úterý 18. února
Rádi vás uvítáme

Blanka Pelikánová, ředitelka MŠ a kolektiv

Po stopách hornin 
a nerostů

Zveme na masopust 
i na letní tábor

Milí rodiče, milí předškoláčci, zveme vás na 

Den otevřených dveří 
pro rodiče předškoláčků
čtvrtek 20. března 2025
od 17.00 do 18.30 hodin

Pro rodiče jsme přichystali besedu s panem 
ředitelem od 17.15 hodin v  jídelně školy 
a pro děti v době besedy dílničky. Po ukon-
čení besedy vás provedou školou naši učitelé 
z 1. stupně a odpoví na další otázky, které se 
týkají výuky. Těšíme se na vás.
 Pedagogové ZŠ Laštůvkova

Se třídou jsme navštívili Moravské zemské mu-
zeum v Brně. Byli jsme na programu Země plná 
kamínků. Naše průvodkyně paní Hršelová nás 
provedla cestou hornin a nerostů. Vysvětlila nám 
rozdíl mezi horninou a nerostem, dozvěděli jsme 
se, kolik minerálů používáme v běžném životě, 
a půjčila nám některé vzorky. Prohlídka trvala 
jednu hodinu, byla poučná, zajímavá a myslíme 
si, že jsme se dozvěděli spoustu zajímavých věcí. 
Na závěr jsme si mohli vytáhnout z truhly jeden 
z pokladů naší Země. Bylo to mineralizující – super.
Miky, Caroline a Tobi, třída 4. A, ZŠ Laštůvkova

Léto je ještě daleko, ale právě teď je nejlepší čas 
si vybrat, jak vaše děti budou trávit prázdniny. 
Pokud své děti ještě nemůžete pustit na tábor 
samotné, pojďte s nimi! V Lesní mateřské škole 
V Závětří pod bystrckým sídlištěm Kamechy 
nabízíme tábor pro rodiče s dětmi do 4 let. 
Prázdniny se skřítkem Ostružinkou se usku-
teční 22.–24. července. Vše o táboře naleznete 
na www.vzavetri.cz/primestske-tabory. A než 
začnou tábory, zveme všechny zájemce v úterý 
4. března od 9 hod. do Závětří na oslavu ma-
sopustu. Čeká nás průvod veselých zvířecích 
masek, hudba, zpěv a domácí koblížky z naší 
hliněné pece. Zároveň je masopustní dopole-
dne příležitostí k prohlídce školky v rámci Dne 
otevřených vrátek.
 Marie Škvařilová, 
 Lesní mateřská škola V Závětří

Lesní školka Machanka
zve rodiny s dětmi 

k zápisu na školní rok 
2025/2026

Více informací a přihlášku najdete na
webových stránkách
www.machanka.cz.

Rádi byste Machanku lépe poznali?

Přidejte se do kurzu MACHANČATA a vy-
razte společně s  ředitelkou školky každý 
čtvrtek na  společné výpravy do  přírody 
i zázemí školky. Od 6. března do 22. května 
9.00–11.30, sraz U Křivé borovice v Bystrci.
Cena 2 500 Kč za kurz.
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 Základní škola Brno, Laštůvkova 77,
příspěvková organizace, 635 00 Brno-Bystrc

Vážení rodiče, milí předškoláčci, zveme vás na
 

ZÁPIS DO 1. TŘÍDY
pro školní rok 2025/2026

2. a 3. 4. 2025 od 14 do 18 hodin
S sebou si přineste:
n  vytištěnou elektronicky vyplněnou Žádost o přijetí dítěte (podle rodného 

listu)
n  v případě žádosti o odklad vytištěnou elektronicky vyplněnou Žádost 

o odklad
n  rodný list dítěte, občanský průkaz pro doložení trvalého místa bydliště
n  proveďte rezervaci času na zápis. 
Co dětem na naší škole nabízíme:
n  kvalitní výuku a přátelskou atmosféru, která se liší od běžných sídlištních škol
n  respektování individuality každého žáka
n  zařazování prvků činnostního učení do hodin (rozvoj tvořivosti, logického 

myšlení a emoční inteligence všemi smysly) 
n  výuku anglického jazyka od 1. třídy (rozdělení tříd na skupiny již od 1. třídy)
n  výuku informatiky od 4. třídy
n  dělení hodin českého jazyka a matematiky (zejména na 2. stupni)
n  slovní hodnocení v 1. pololetí 1. ročníku
n  návštěvy výukových programů mimo školu
n  školy v přírodě, adaptační pobyty, výlety, ozdravný pobyt s výukou lyžování 

na 1. stupni, lyžařský výcvikový kurz na 2. stupni
n  venkovní učebny v přírodě
n  pestrou nabídku školních kroužků a kroužků školní družiny včetně vše- 

obecné sportovní přípravy
n  odbornou péči o žáky prostřednictvím Školního poradenského pracoviště 

(speciální pedagog, školní psycholog, výchovný poradce, metodik prevence)
n  krásný školní sportovní areál s dětským workoutovým hřištěm a s teniso-

vými kurty
n  provoz školní družiny 6.00–16.45 hod.
n  možnost navštěvovat Školičku – přípravné skupiny pro předškoláčky (du-

ben – květen).
 Těšíme se na vás.
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Po půlroce nacvičování tady konečně byla so-
bota 11. ledna a s ní náš školní ples. Přestože jsme 
si z počátku moc nevěřili, předtančení dopadlo 
na jedničku. Také taneční vystoupení naší spo-
lužačky Karolíny Riedlové a jejího partnera se 
povedlo. Na samotné předtančení navázalo slav-
nostní předávání šerp žákům a žákyním 9. A, 9. B 
a 9. C, kdy se o sobě každý dozvěděl něco hez-
kého a povzbudivého. Pak už jsme si jen užívali 
náš večer. Obavy, z toho, že se něco nepovede 
nebo že něco zkazíme, byly pryč. Teď nastala 
chvíle, kdy jsme mohli tančit na hudbu, kterou 
jsme si sami vybrali. I když na začátku nácviku 
předtančení to byla dřina, nakonec musíme 
uznat, že to stálo za to.

Barbora Řičicová a Tamara Svobodová, 
třída 9. A, ZŠ Brno, Heyrovského 32

Fotografie všech tří devátých tříd najdete na webu v souboru Co 

se do Bystrckých novin číslo 03/2025 nevešlo (pozn. redakce).

Školní ples jsme si 
opravdu užili

Rádi bychom poděkovali Klubu rodičů a přátel 
ZŠ Brno, Heyrovského 32 (KRAP), jehož členové 
uspořádali v sobotu 11. ledna náš školní ples. 
Po loňské premiéře to bylo letos již podruhé 
a podle kladného ohlasu lze předpokládat, že 
to je začátek hezké tradice.
Díky práci, nadšení a úsilí organizátorů jsme 
mohli prožít krásný večer plný hudby, tance 
a příjemné atmosféry. 
Děkujeme za štědrý finanční dar z výtěžku této 
akce, který využijeme k podpoře vzdělávání, 
rozvoji a pohodě našich žáků. Velké díky patří 
všem, kteří se na přípravách podíleli – od or-
ganizátorů přes sponzory až po dobrovolníky. 
Nasazení členů KRAPu si velice vážíme a těšíme 
se na další společné akce. 
 Vedení školy a kolektiv pedagogů, 
 ZŠ Brno, Heyrovského 32 

Poděkování 
za organizaci plesu 

Představujeme autorskou báseň Zimní sen
Dneska večer se mi zdálo,
to co se mi zdává málo,
vykoukla jsem z okna ven,
venku vidím bílý sen.

Zima krajinu tu čistí,
na stromech už není listí.
Pokrývka bílá, ne však z peří,
na zelené trávě leží.

Vodní toky, rybníky,
zamrzlé jsou v led.
Bílé je mé potěšení,
bílý je tu svět.

Když probudím se časně zrána,
zasáhne mě bílá rána.
Z okna vidím sníh a led,
můj bílý sen v tom vidím hned.
 Niki Sotiropulu, 5. C, ZŠ Vejrostova

BAZÁREK v MŠ Laštůvkova 57/59, 635 00 Brno-Bystrc

OPĚT JARNÍ BAZÁREK DĚTSKÉHO 
OBLEČENÍ, SPORTOVNÍCH POTŘEB 

A HRAČEK PRO DĚTI
KDE?: v naší MŠ Laštůvkova 57/59, Brno-Bystrc (provozní část budovy)

KDY?: 10.–15. 3. 2025 
PŘÍJEM ZBOŽÍ:
n Pondělí  10. 3. 16.00–18.00 hodin
n Úterý  11. 3.  16.00–18.00 hodin

PRODEJ ZBOŽÍ:
n Čtvrtek 13. 3. 14.00–18.00 hodin
n Pátek 14. 3. 14.00–18.00 hodin
n Sobota 15. 3.  8.00–12.00 hodin

VÝDEJ PENĚZ A NEPRODANÝCH VĚCÍ: sobota 15. 3.
n Osobní číslo 1–50 14.00–15.00 hodin
n Osobní číslo 51 a výše 15.00–16.00 hodin

INFORMACE PRO PRODÁVAJÍCÍ:
Formuláře s  pokyny a  osobním číslem jsou k  vyzvednutí 
v MŠ Laštůvkova 57, Brno- Bystrc, ve třídě „C“, nebo je lze stáhnout 
na: www. mslastuvkova.cz.
OSOBNÍ ČÍSLO si vyzvedněte osobně ve školce ve třídě „C“, nebo 
telefonicky na číslech 774 151 115, nebo 604 343 136 v pracovních 
dnech od 9.00 do 16.00 hodin. 
 Alena Majerová, Stáňa Škodová,
  organizátorky Bazárku
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Pokud jste pravidelnými čtenáři Bystrckých 
novin, tak jistě víte, že kromě chytání ryb 
mohou děti z Pobočného spolku Brno 2 zažít 
v rámci kroužků velká dobrodružství. Ať už se 
jedná o odborné přednášky na naší klubovně, 
v  Kinokavárně nebo na  Mendelově univer-
zitě, vždy se dozvědí něco nového a zajíma-
vého. Mezi naše tradiční akce ale také patří 
výlet do Modré. Je tam však něco vidět, když 
venku mrzne? O tom jsme se jeli přesvědčit 
letos 25. ledna. Zvědaví nebyli jen vedoucí, 
ale také velká kupa dětí. Nakonec nás vyrazil 
úplně plný autobus.
Cestou jsme se vsázeli, o kolik vyrostla obrovská 
vyza (největší druh jesetera) a jestli na nás ne-
čeká nějaké překvapení. Ani jsme se nenadáli, 
projeli jsme přes Buchlovské kopce a už jsme 
byli na místě. Bylo nás tolik, že jsme se báli, jestli 
se dovnitř vůbec všichni vejdeme. Vše ale klap- 
lo, místa bylo opravdu dost. Než jsme se však 
ponořili pod hladinu, nejprve jsme společně 

prozkoumali všechny živočichy, kteří se okolo 
vody pohybují. 
Nyní už jsme nemohli děti udržet a pustili jsme 
je několik metrů pod hladinu rybníka. Při po-
hledu na majestátní vyzu zůstali někteří stát 
jako opaření. Je to monstrum, určitě zase o ně-
jaký centimetr vyrostla, shodli jsme se. Už vloni 
však měla přes dva metry! Koupat bychom se 
s ní určitě nechtěli. 
Nad hlavami nám pomalu projížděli cejni, líni 
a  tloušti. Naprosto fascinující byl pak pohled 
na číhající candáty. Napočítali jsme jich snad pět. 
Po sestoupení do nejnižšího patra na nás však 
čekalo to pravé překvapení! Vedle potopeného 
pařezu odpočíval obrovský sumec. Nejprve to vy-
padalo na potopený strom, když se však otočil 
hlavou k nám, bylo to všem jasné. Tento zážitek 
už nic nedokázalo překonat. Shodli jsme se, že 
tento výlet stál opět za to. Myslím si, že příští rok 
se sem opět rádi vrátíme, abychom zkontrolovali, 
jak moc ryby vyrostly.  Petr Šurek, PS Brno 2

Rybáři vyrazili opět do Modré

Už 10 let pomáhá Záchranná stanice v Jinačovi-
cích pečovat o zraněná zvířata a osiřelá mláďata. 
Za dobu své existence přijala přes 10 000 pří-
padů. Většinu zvířat se podaří zachránit a vy-
pustit zpět do přírody.
Nejvíce zvířat přichází na  stanici v  období 
od konce dubna přibližně do října. Nejčastěji 

jsou to ježci, netopýři, veverky, kačeny, poštolky 
a pěvci. V péči pracovníků záchranné stanice 
se ale ocitly i vzácné druhy a exotická zvířata. 
Při nálezu zraněného nebo opuštěného zví-
řete je podle pracovníků ZS důležité nejdříve 
kontaktovat záchrannou stanici telefonicky. 
Odborníci vyhodnotí, zda si pro zvíře přijedou, 
nebo ho nálezce dopraví na stanici sám. Kon-
takt je klíčový především při nálezu opuštěného 
zvířete. Rodiče některých druhů od mláďat od-
cházejí a běžně je nechávají samotná. Může se 
tak stát, že neinformovaný nálezce ve snaze 
mládě zachránit, ho naopak nevědomky od-
dělí od rodiny.
Záchranná stanice v Jinačovicích při Zoo Brno je 
otevřená v dubnu až říjnu od 7.15 do 17.45 hod. 
a v listopadu až březnu od 7.15 do 15.30 hod. 
Mimo pracovní dobu je možné zvířata ode-
vzdávat na služební vrátnici zoo, kde je služba 
24 hodin denně.  
 Věra Müllerová, tisková mluvčí 

Záchranná stanice při Zoo Brno slaví 10 let

Společnost STAREZ-SPORT, a. s. vychází ve svých 
areálech vstříc seniorům a jejich potřebám. Mezi 
hlavní lákadla patří lekce Pilates a cvičení na Raší-
nově nebo aqua aerobic a vyhrazené sektory pro 
plavání na bazénu Ponávka. 
Lekce Pilates probíhají každý pátek od  10.00 
do 11.00 hod., zaměřují se na posilování sval-
stva a zlepšení držení těla. Cvičení v posilovně 
je k dispozici každou středu ve stejném čase 
a v pátek v čase od 8.00 do 9.00 hod. Cvičení pro 
seniory v sále se koná každou středu od 10.00 
do 11.00 hod.
Vyhrazené pondělní dráhy od  14.00 do 
16.00 hod. v bazénu na Ponávce umožňují pla-
vat bez rušivých vlivů. K plavání se nově přidala 
lekce aqua aerobicu pro seniory. Pro velký zá-
jem jsou lekce nabízeny nejen v úterý (13.00–
14.00 hod.), ale také v pátek (12.00–13.00 hod.).
Na všech sportovištích spravovaných městskou 
společností je zavedeno zvýhodněné vstupné 
pro seniory od 65 let. Tento benefit je zohledněn 
i při použití čipových hodinek, které usnadňují 
vstup a využití nabízených služeb s dvacetipro-
centní slevou. Ve vybraných časech nabízíme 
na některých sportovištích ještě výhodnější 
vstupy pro seniory starší 80 let. Od letošního 
roku lze prostřednictvím Brno iD zakoupit se-
niorské vstupenky na kluziště Vodova i na Brus-
lení za Lužánkami online, a to s 10 % slevou.
Podrobné informace najdete na www.starez.cz.

Jaromír Krejčí, 
 Útvar organizační a marketingu

Nabízíme sportovní 
aktivity pro seniory

Svaz tělesně 
postižených zve na akce
Naše organizace pro vás připravila bohatý jarní 
program, již s prvními výlety a vycházkami. Naše 
akce jsou určeny zejména pro seniory s tělesným 
či zdravotním postižením, včetně osob s chodítky 
apod. Pořádáme zájezdy po krásách naší vlasti 
i do zahraničí a organizujeme také četné kulturní, 
osvětové či společenské akce. Zájezdy mají vždy 
nástupní místo u terminálu zoo v Bystrci, nebo 
u Sokolovny (MHD Svratecká). 
Akce v březnu a dubnu: 
n  2. března: divadelní představení Medicus
n  7. března: společenský večer s oslavou MDŽ, 

živá hudba (Rubín)
n  11. března: zájezd Sloupsko-šošůvské jes-

kyně, zámek Rájec a tamní výstava kamélií
n  21. března: přednáška na téma Jarní ošet-

řování cibulovin nejen na záhonech, a jejich 
sadba

n 22. března: turistická vycházka
n  24. března: přednáška na téma Sociální poli-

tika a její dopady na naše občany
n  3. dubna: divadelní představení, muzikál Ča-

rodějky z Eastwicku
n 10. dubna: turistická vycházka.
Bližší informace k  akcím u  pana Miloslava 
Klimka, email: klimek.milos@seznam.cz.
 Miloslav Klimek, 
 předseda STP ČR MO oblast Brno
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BYSTRCKÝ KLUB SENIORŮ
Klíč od jara
Pro mě jako malého kluka byl při mých toulkách 
zimní krajinou klíčem od jara probouzející se 
potůček pod zmrzlým příkrovem ledu. Nebyl 
vidět, ale již zurčel a já poslouchal a poslouchal. 
Dodnes slyším jeho šelestící zvuky vytvářející 
tóny, pro mě nádherné hudby, narážením vody 
o kostrbaté dno. Dětskou radost nevrátíš, ale 
zase vytvářela ducha, který nás vychovával. No 
a v tom všem má prsty příroda, které jsme sou-
částí. Nebo náklon Země? Takže jí poděkujme.
Co nás čeká v březnu
n  Sobota 1. března: Židlochovický masopust
n  Středa 5. března: setkání v SC s hudební pro-

dukcí skupiny Freddie Mercury Revival 
n  Sobota 22. března: Slavnosti mandloní a vína 

v Hustopečích
n  Sobota 29. března: zájezd do  Rakouska. 

Císařský palác Hofburg – komnaty císařovny 
Sissi a paláce.

Všem ženám v čase růží a MDŽ vedení klubu 
přeje mnoho lásky v objetí květů, které vy 
ženy zdobíte.
Na vaše dotazy, rady a návrhy se těšíme s asis-
tentkou Radkou na tel.: 723836354, 608750477
a na e-mailu: bystrctiseniori@seznam.cz. 
 Štefan Kandalec, předseda

KLUB SENIORŮ OD SVATÝCH JANŮ
Pokračuje Zdravotní cvičení každé úterý 
v 9.00 hodin a středu v 8.30 hodin ve Spole- 
čenském centru. Garant O. Zajíčková, tel. 
777 962 240. Trénink paměti je v úterý v 8.00, 
10.00 a 11.00 hodin v učebně Společenského 
centra. Garant M. Borisová, tel. 724 285 650. 
Pokud se nemůžete zúčastnit lekce, dejte nám 
vědět, dáme prostor náhradníkům.
Všechny bystrcké seniory zveme na setkání 
našeho klubu do  Společenského centra 
ve čtvrtek 20. března v 15.30 hodin. Tradiční 
povídání s občerstvením bude i s programem, 
který je zatím pro vás překvapením. Ve čtvr-
tek 27. března v 15.00 hodin připravujeme 
komentovanou prohlídku Vodojemy pro 
ty seniory, kteří ještě neměli možnost tuto 
brněnskou památku navštívit. Tři kolosální 
podzemní nádrže jsou jedinečnou rekon-
struovanou stavební památkou a dokladem 
výjimečné technické industriální architek-
tury. Sraz na zastávce U Zoo ve 14.15 hodin. 
Garant Ludmila Kohoutová, tel. 774 153 436. 
Na tuto akci je třeba se přihlásit. Přihlášky ode-
vzdejte na recepci radnice.
 Ludmila Kohoutová 
 a Hana Šmídová

Z činnosti bystrckých klubů seniorů

Jak funguje umělá inteligence? Jak bezpečně 
stáhnout nákupní aplikaci nebo načíst QR 
kód?
Přijďte se poradit nebo vyřešit vaše další otázky 
týkající se správného a bezpečného ovládání 
chytrého telefonu, tabletu nebo notebooku 
ve čtvrtek 3. dubna od 12.00 do 16.00 hod. 
na Střední školu informatiky, poštovnic-
tví a finančnictví Brno, Čichnova 982/23, 
Brno-Komín. Studenti v  rámci projektu 
Moudrá Síť pořádají už třetí mezigenerační 
setkání, kde budou připraveni řešit vaše indi-
viduální dotazy. Akce bude doplněna před-
náškami o umělé inteligenci a o bezpečném 
stahování užitečných aplikací. Přineste si s se-
bou svůj chytrý telefon, tablet nebo notebook. 
Díky našim partnerům a dobrovolníkům je 
akce pro seniory zdarma. Na akci je nutné se 
přihlásit e-mailem ivana@moudrasit.cz nebo 
telefonicky na 778 701 780.
 Ivana Eliášová, 
 koordinátorka

Studenti pomáhají 
seniorům správně 
a bezpečně ovládat 
moderní technologie

V A-týmu se do přípravy za-
pojilo přes 20 hráčů včetně 
několika nových tváří, které 
trenéři zkoušejí. Zatím je jisté, 
že se z Kuřimi vrací brankář 
Lošťák, který u nás působil 
už v létě, o dalších posilách 
vás budeme informovat, 

jakmile budou oficiálně dotaženy. V prvním 
přípravném zápase po zimní pauze se áčko 
utkalo s U19 Sparty Brno a zápas vyhrálo 3:1. 
Zajímavostí je, že jediný gól Sparty dal náš 
odchovanec Wiacek, který ve Spartě hostuje. 
V druhém zápase jsme porazili Ořechov 2:1. 

Tým čeká ještě několik dalších zápasů, než v so-
botu 15. března zahájí jarní část Krajského pře-
boru, a to v 15.00 hod. doma proti Bosonohám. 
Termíny a místa zápasů se dozvíte na našem 
instagramu (dosta_bystrc), facebooku nebo 
webových stránkách (www.fotbalbystrc.cz).
U mládeže stojí za zmínku především změna 
na trenérském postu staršího dorostu, který 
nově povede Radek Toman, zkušený trenér 
s nejvyšší českou trenérskou licencí a také náš 
bývalý hráč, který v Bystrci mimo jiné zažil po-
stup do třetí ligy. S fyzickou přípravou mu po-
máhá další bývalý Dosťák Pavel Obst, pod jehož 
taktovkou hráči získávají potřebnou kondici.

V lednu se uskutečnila pravidelná společenská 
událost našeho klubu – již 4. ročník reprezen-
tačního plesu. Ten se poprvé konal v prosto-
rách Společenského centra v Bystrci a i přes 
zrovna řádící chřipkovou epidemii se sál po-
dařilo zaplnit. Poděkování za pomoc patří celé 
řadě partnerů, za všechny zmiňme alespoň 
fitko Czech Virus Gym, Brněnské komunikace, 
Rehabfit, Direct Signs, Sako Brno nebo Hos-
podu Gól. Výdělek z plesu bude jako každý rok 
použit na zajištění mezinárodního turnaje pří-
pravek, který tradičně organizujeme v červnu. 
Děkujeme všem účastníkům a budeme se těšit 
zase za rok. Ilja Kašík

Bystrcký fotbal

Po velmi úspěšném podzimu, kdy naše hráčky 
získaly bronzové medaile z  Mistrovství ČR 
v Rugby7s, nepolevily ani během zimní pří-
pravy v našem programu pro talentované rag- 

bistky Moravia rugby. Díky tomu se podařilo 
dvěma našim hráčkám, Sáře Dofkové a Beatě 
Dittrichové, nominovat do seniorské repre-
zentace ČR. Holky za sebou mají soustředění 
a přípravný turnaj ve Španělsku, na kterém 
odehrály vyrovnané zápasy s týmy Španěl-
ska a Belgie.
Koncem února letí národní tým do Jižní Af-
riky, kde sehrají v Kapském Městě první dva 
turnaje prestižní série World Rugby Challen-
ger. Je vidět, že se poctivá práce a tvrdá dřina 
holek a všech okolo vyplácí, díky patří i part-
nerskému klubu v italském Parabiagu, jehož 
akademie pro talenty byla děvčata součástí.
Držíme našim nadějím palce, OH 2028 v Los 
Angeles nejsou až tak daleko…
Pokud víte o dívce, která by si chtěla ragby zku-
sit, bez obav nás kontaktujte na 603 892 816.
Ragby zdar! Josef Tepláka

Skvělá jízda našich žen pokračuje
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Auto, moto
n SENIOR DOPRAVA JONESOVÁ. K  lékaři, 
na  zavolání, i  jen zpět, do  lázní a  zpět, ná-
vštěva… Vždy sami v autě. Dochvilnost. Tel.: 
603 424 401. 

Řemeslníci a služby
n - SERVIS POČÍTAČŮ a  NOTEBOOKŮ - 
Diagnostika ZDARMA! Vyzvednutí u Vás. Ro-
zumné ceny, rychle a spolehlivě, 25 let praxe. 
Bednář - Bystrc, tel.: 608 880 107
n Přepisy videa na USB. Tel.: 604 422 892
n Opravy a  servis počítačů a  notebooků, 
instalace TV. Chcete zrychlit počítač, zachrá-
nit data, odvirovat, nastavit internet, tiskárnu, 
Wi-Fi? Se vším vám ochotně poradím a přijedu. 
Miroslav Novotný, e-mail: novotnymir@volny.
cz, tel.: 731 248 454
n Elektrikář – opravy, rekonstrukce. Tel.: 
797 676 748
n Instalatér Církva, tel.: 602 861 402

n Rekonstrukce bytových jader, koupelny 
na  klíč + interiérové dveře, sádrokartony, 
podlahy, el. rozvody. Konzultace, návrh. Tel.: 
604 213 611, www.fronton.cz, e-mailová adresa: 
info@fronton.cz
n Vodoinstalo práce – úsporné WC, nádrže 
Geberit, pákové baterie, el. ohřívače, připojení 
pračky, myčky, klozety, umyvadla, vany a spr-
chové kouty. Tel.: 602 791 345
n MALBY – nátěry Onderka. Tel.: 737 387 993
n MALBY 21 Kč/m2, nátěry dveří 450 Kč/
kus, radiátorů, oken, fasád, aj. TAPETOVÁNÍ, 
ZEDNICKÉ práce, SÁDROKARTONY. HORÁK 
PETR pro BYSTRC a okolí. PLATBA HOTOVĚ = 
SLEVA 250 Kč! www.maliribrno-hezky.cz, Tel.: 
606 469 316
n Kuchyňské linky a vestavěné skříně, dvířka, 
skříňky a pracovní desky na míru. Vrba, tel.: 
603 438 707
n Mytí oken a žaluzií. Čištění koberců a ča-
lounění. Tel.: 733 201 361
n Vyklízíme byty, sklepy atd. Údržba zahrad 
atd. Tel.: 776 339 166
n Svářečské práce Bystrc. Tel.: 601 555 654, 
Havel.

Různé
n CYKLOSERVIS A  PRODEJ ELEKTROKOL 
CRUSSIS a HAIBIKE. Provádíme servis všech 
typů jízdních kol. Nabízíme veškeré cyklopří-
slušenství. BIROTARIUS, Živného 8, Bystrc. Tel.: 
605 568 742

n 55letá s 10letou praxí uklidí pravidelně 
váš byt/dům. Cena i vše ostatní podle domluvy. 
Tel.: 604 408 578
n Hledám občasnou pomoc v zahradě blízko 
zoo s možností pěstování vlastní zeleniny. Tel.: 
605 158 004.

Řádková inzerce

SENIOR BUS DPMB

n  pro všechny seniory nad 70 let
n  jedna jízda za 50 Kč
n  objednávejte jízdu telefonicky: 

731 518 348
n  pracovní dny 7.00–15.00 hodin inzerce

mailto:novotnymir@volny.cz
mailto:novotnymir@volny.cz
http://www.fronton.cz
mailto:info@fronton.cz
http://www.maliribrno-hezky.cz/
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úterý 4. 3.  JAHODOVÉ DUO & FILMOVÉ HITY
19.00  Na dalším koncertě z cyklu Setkání žánrů zazní známé 

filmové melodie v originálních úpravách. V podání vio-
loncellistky Pavly Jahodové a houslisty Jiřího Jahody. 

 Vstupné: 290 Kč, senioři 240 Kč

čtvrtek 6. 3.  NEZMAŘI
19.00  Koncert legendární folkové kapely, která na  české 

hudební scéně působí již 45 let. Koncertem se ohlédne-
me jak do minulosti, zaznějí osvědčené hity (Ráno bylo 
stejný, Bodláky ve vlasech, Písek, Musíš jít dál, Hej člo-
věče boží a další), ale i písničky ze současného období 
(např. Kdo si zpívá, Růže, Co je dobré, Jsi všude kolem).

 Vstupné: 360 Kč

pátek 14. 3. COUNTRY BÁL
19.30  Již 110. bál s  oblíbenou country kapelou Zimour 

a tanečním vystoupením skupiny La Quadrilla. Veče-
rem provede Ivan Bartůněk, který se postará i o výuku 
country tanců.   

 Vstupné: 300 Kč

neděle 16. 3. POHÁDKY ZE ŠPALÍČKU
16.00  Pohádkové představení s písničkami. Děti se mohou 

těšit na  pohádky O  řepě, Paleček a  jeho kamarádi 
a Dědečkův koblížek v podání členů Divadla Paravánek.

 Vstupné: 90 Kč děti, 120 Kč dospělí

středa 19. 3. DAKAR 2025
18.00  Přednáška o zážitcích a emocích na Dakaru 2025 

očima navigátora Lukáše Kvasnici, který úspěšně 
dokončil již druhou Rallye Dakar.

 Vstupné: dobrovolné

pátek 21. 3. BLANKA ŠRŮMOVÁ, JAN SAHARA
19.00 HEDL A NĚŽNÁ NOC
  Koncert populární zpěvačky známé z  působení 

v kapele Tichá dohoda, která s dalšími skvělými muzi-
kanty založila kapelu Něžná noc. Natočili tři výborná 
alba a jejich společným počinem je také titulní píseň 
komedie Ženská na vrcholu s názvem Tohle není pláč. 
Na koncertu zazní, kromě starších skladeb,  i písně 
z nového alba Hrajeme si, hrajem.  

 Vstupné: 390 Kč 

úterý 25. 3. Ingmar Bergman:
19.00 SCÉNY Z MANŽELSKÉHO ŽIVOTA
  Jeden z nejupřímnějších milostných příběhů 20. sto-

letí předvádí všechny polohy milostného vztahu, od 
okouzlení až po brutální rvačku. Vyjadřuje však také 
naději, že ti, co spolu prožili život, jsou svázáni něž-
ným poutem a jeden pro druhého se nikdy nemo-
hou stát cizinci. Univerzitní vědec Johan a právnička 
Marianne představují dokonalý manželský pár. Pod 

SPOLEČENSKÉ CENTRUM BYSTRC
tímto povrchem však číhají problémy, které jednoho 
dne prolomí křehkou skořápku dlouholetého vztahu.

  Hrají: Michal Dlouhý, Michaela Badinková, Kamil Hal-
bich / Vasil Fridrich, Barbara Lukešová/ Lenka Zbran-
ková. 

 Vstupné: 550 Kč (řada 1–7) / 500 Kč (řada 8–15)
 senioři 490 Kč (řada 1–7) / 440 Kč (řada 8–15)

středa 26. 3.  BRNĚNSKÉ ZAJÍMAVOSTI
18.00  Pokračování úspěšného cyklu přednášek Ing. Aleše 

Svobody nejen o podzemí, ale i dalších zajímavých 
místech města Brna s bohatou prezentací fotografií.

  Přednáška na  stejné téma se uskuteční také 
ve čtvrtek 27. 3.

 Předprodej vstupenek od 5. 3.
 Vstupné: 100 Kč, senioři a studenti 80 Kč

pátek 28. 3.  MR. SWING
18.00  Taneční podvečer s populárním swingovým orches-

trem. K tanci i poslechu v podání vynikajících muzi-
kantů zaznějí známé české i světové skladby, těšit se 
můžete nejen na swing, ale i rock n´roll, boogie-woo-
gie, quickstep, jive, rumbu, sambu a  další taneční 
melodie. 

 Vstupné: 250 Kč, senioři 200 Kč

čtvrtek 3. 4. Michael Parker: ZAMILOVANÝ SUKNIČKÁŘ
19.00  Divadelní komedie spolku Háta s Lukášem Vaculí-

kem v hlavní roli. Harry Douglas, záletný americký 
velvyslanec ve Velké Británii, řekne své ženě Lois, že 
odjíždí na víkend do Skotska hrát golf. Lois naopak 
Harrymu oznámí, že bude na víkend v lázních a že 
jejich dcera Debbie odjíždí navštívit kamarádku. 
Harry se ovšem tajně vrací do  prázdného domu, 
jelikož si naplánoval milostné dostaveníčko s při-
tažlivou sousedkou Marianne. Ale bude jejich dům 
opravdu prázdný?

  Dále hrají: M. Bočanová / A. Gondíková / A. Stanková, 
K. Kociánová / F. Tomsa a další.

 Předprodej vstupenek od 3. 3.
 Vstupné: 560 Kč (řada 1–7) / 510 Kč (řada 8–15)
 senioři 500 Kč (řada 1–7) / 450 Kč (řada 8–15)

pátek 4. 4. FLERET
19.00  Koncert legendy české folkrockové scény s nezamě-

nitelným valašským šarmem, která oslaví 30 let od 
vydání úspěšné desky Zafúkané.

 Vstupné: 400 Kč

sobota 5. 4. VELIKONOČNÍ POHÁDKA
16.00  Pohádkové představení Divadýlka Mrak, spojené 

s velikonočními dílničkami, kde si děti mohou za 
poplatek vyrobit vlastní dekoraci (14.00–16.00). 

 Vstupné: 90 Kč děti, 120 Kč dospělí

Předprodej vstupenek: v pokladně Společenského centra Bystrc na ul. Odbojářské 2: pondělí – čtvrtek, 16–19 hod;
ostatní dny hodinu před začátkem jednotlivých pořadů.

Informace na tel.: 546 224 320; e-mail: rezervaceokul@bystrc.cz
Bližší informace o pořadech na www.bystrc.cz/kultura a prostřednictvím mobilní aplikace Česká obec.
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